

中华人民共和国 治外法规证编 (2012)

LAWS AND RESULTATIONS OF CRINA COVERNING FORRIGH-BELLETED MAINTERS

中华人民共和国国家語語報息か会主題 Compiled by the Regionative Admire Comes of the State Comed of the People's Republic of Chies

> PARTIES ENGLISHED China Legal Paula Ing Insued FAIR MARK Segung China

中华人民共和国 涉外法规汇编 (2012)

LAWS AND REGULATIONS OF THE PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA GOVERNING FOREIGN-RELATED MATTERS

中华人民共和国国务院法制办公室编

Compiled by the Legislative Affairs Office of the State Council of the People's Republic of China

中国法制出版社

China Legal Publishing House 中国・北京 Beijing China



图书在版编目(CIP)数据

中华人民共和国涉外法规汇编 . 2012 / 国务院法制办公室编 . 一北京:中国法制出版社,2015. 5 ISBN 978-7-5093-6423-9

I. ①中··· Ⅱ. ①国··· Ⅲ. ①涉外经济法—汇编—中国—2012 ②涉外民事法—汇编—中国—2012 Ⅳ. ① D920.9

中国版本图书馆 CIP 数据核字 (2015) 第 105856 号

中华人民共和国涉外法规汇编 (2012)

ZHONGHUA RENMIN GONGHEGUO SHEWAI FAGUI HUIBIAN

编者 / 中华人民共和国国务院法制办责任编辑 / 卜范杰 封面设计 / 蒋 怡 印刷 / 三河市紫恒印装有限公司开本 / 787毫米 × 1092毫米 16印张 / 79.75 中文字数 /1577千版次 / 2015年9月第1版

中国法制出版社出版 书号 ISBN 978-7-5093-6423-9 北京西单横二条 2 号华恒大厦 邮政编码 100031 定价:1200.00 元

LAWS AND REGULATIONS OF THE PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA GOVERNING FOREIGN-RELATED MATTERS (2012)

Compiled by the Legislative Affairs Office of the State Council of the People's Republic of China First Edition 2015

Copyright 2015 by the Legislative Affairs Office of the State Council P. R. C. Beijing, China

All rights reserved; no part of this book may be reproduced, or transmitted in any form or by any means without permission in writing from the copyright owner

> First published by the China Legal Publishing House, China 2015 First printed in Beijing 2015 ISBN 978-7-5093-6423-9

编辑说明

- 一、为了适应我国对外开放和国内外各界人士全面、准确地了解我国涉外法律、行政法规的需要,中华人民共和国国务院法制办公室编辑了本汇编。
- 二、本汇编汇集了2012年经全国人民代表大会或者全国人民代表大会常务委员会制定的法律和有关法律问题的决定以及国务院制定的行政法规(以下称"法规")共47件。本汇编分为:宪法相关法、民法商法、行政法、经济法、社会法、诉讼与非诉讼程序法等6类,每一类下分为若干项。
- 三、本汇编按照分类、先法律后行政法规以及法律、法规发布的时间先后 排列。

四、本汇编收入的法律的英文译本,由全国人民代表大会常务委员会法制工作委员会提供;行政法规的英文译本,由国务院法制办公室组织翻译和审定。参加行政法规英文译本审定工作的专家有姜桂华、褚广友、童孝华、陈明明、沙丽金、文希凯、赵蔚彬等。

五、本汇编收入法规的英文译本与中文本有歧义的,以中文本为准。

六、本汇编在编辑和翻译过程中,国务院有关部门和其他有关方面给予 了大力支持和协助,在此谨致谢意。

中华人民共和国国务院法制办公室 2014年7月24日

EDITOR'S NOTE

- 1. This Collection is compiled by the Legislative Affairs Office of the State Council of the People's Republic of China, with a view to meeting the needs of the country in implementing its policy of opening up to the outside world and those of people of various circles, both at home and abroad, to get a comprehensive knowledge of China's laws and regulations governing foreign-related matters.
- 2. This Collection consists of 47 laws and resolutions on legal issues, administrative regulations and rules (hereinafter referred to as "laws and regulations") enacted respectively by the National People's Congress or its Standing Committee, or the State Council in 2012. The laws and regulations contained in this Collection are classified into six categories: Constitutional Law, Civil and Commercial Law, Administrative Law, Economic Law, Social Law, and Litigation and Non-litigation Procedures, with each category divided into several items.
- 3. This Collection is edited and arranged in light of the classification of the laws and regulations, with laws preceding administrative regulations and in the order of the time sequence of their promulgation.
- 4. The English translation of the laws contained in this Collection is provided by the Legislative Affairs Commission of the Standing Committee of the National People's Congress. The English translation of the administrative regulations and rules contained in this Collection is translated and finalized under the aegis of the Legislative Affairs Office of the State Council. Experts participating in the finalization of the English version of the administrative regulations and rules are Jiang Guihua, Chu Guangyou, Tong Xiaohua, Chen Mingming, Sha Lijin, Wen Xikai and Zhao Weibin. Zhang Fu, Gao Yudong, Wang Xin, Jiang Pengtao and other staff members from the Legislative Affairs Office of the State Council participated in the work of revising and finalizing.
- 5. Where any discrepancy arises between the English translation and the original Chinese version in this Collection, the Chinese version shall prevail.
- 6. Particular thanks are due to the relevant departments under the State Council and various other organizations for their generous assistance in the course of the compilation and translation of this Collection.

Legislative Affairs Office of the State Council July 24, 2014

目 录

Contents

一、宪法相关法

I. Constitutional Law

国家机构 State Organs

全国人民代表大会常务委员会关于修改《中国人民解放军选举全国人民代	
表大会和县级以上地方各级人民代表大会代表的办法》的决定	(2)
(2012年6月30日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十七次会议通	Plantin
过 2012年6月30日中华人民共和国主席令第58号公布)	di et
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress	
on Amending the Measures for Election of Deputies from the Chinese	
People's Liberation Army to the National People's Congress and Local	
People's Congresses at or Above the County Level	(3)
(Adopted at the 27th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National	
People's Congress on June 30, 2012, and promulgated by Order No. 58 of the President of	
the People's Republic of China on June 30, 2012)	
中国人民解放军选举全国人民代表大会和县级以上地方各级人民代表大会	
代表的办法	(10)
(1981年6月10日第五届全国人民代表大会常务委员会第十九次会议通过 1996	
年 10 月 29 日第八届全国人民代表大会常务委员会第二十二次会议修订 根据 2012	
年 6 月 30 日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十七次会议《关于修改〈中	
国人民解放军选举全国人民代表大会和县级以上地方各级人民代表大会代表的办	1
法〉的决定》修正)	
Measures for Election of Deputies from the Chinese People's Liberation	
Army to the National People's Congress and Local People's Congresses at	
or Above the County Level·····	(11)
(Adopted at the 19th Meeting of the Standing Committee of the Fifth National People's	
Congress on June 10, 1981; revised at the 22nd Meeting of the Standing Committee of the	
Eighth National People's Congress on October 29, 1996; amended in accordance with the	
Decision on Amending the Measures for Election of Deputies from the Chinese People's	
Liberation Army to the National People's Congress and Local People's Congresses at	

or Above the County Level made by the Standing Committee of the Eleventh National
People's Congress at its 27th Meeting on June 30, 2012)
第十一届全国人民代表大会第五次会议关于第十二届全国人民代表大会代
表名额和选举问题的决定(28)
(2012年3月14日第十一届全国人民代表大会第五次会议通过)
Decision of the Fifth Session of the Eleventh National People's Congress on
the Number of Deputies to the Twelfth National People's Congress and
the Election of the Deputies (29)
(Adopted at the Fifth Session of the Eleventh National People's Congress on March 14, 2012)
第十二届全国人民代表大会代表名额分配方案 (2012年4月27日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十六次会议通过)
Plan for Allocation of the Number of Deputies to the Twelfth National
People's Congress (33)
(Adopted at the 26th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National People's Congress on April 27, 2012)
第十二届全国人民代表大会少数民族代表名额分配方案····································
Plan for Allocation of the Number of Deputies of the Minority Nationalities
to the Twelfth National People's Congress (35)
(Adopted at the 26th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National
People's Congress on April 27, 2012)
台湾省出席第十二届全国人民代表大会代表协商选举方案 ····································
Plan for the Consultative Election of Deputies of Taiwan Province to the
Twelfth National People's Congress (45)
(Adopted at the 26th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National
People's Congress on April 27, 2012)
特别行政区
Special Administrative Region
全国人民代表大会常务委员会关于澳门特别行政区 2013 年立法会产生办法和 2014 年行政长官产生办法有关问题的决定 (50) (2012 年 2 月 29 日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十五次会议通过)
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on
Issues Concerning the Methods for Forming the Legislative Council of the
Macao Special Administrative Region in the Year 2013 and for Selecting
the Chief Executive of the Macao Special Administrative Region in the
Year 2014(51)
(Adopted at the 25th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National People's Congress on February 29, 2012)

中华人民共和国香港特别行政区选举第十二届全国人民代表大会代表的办法····(54) (2012年3月14日第十一届全国人民代表大会第五次会议通过)
Measures for Election of Deputies of the Hong Kong Special Administrative
Region of the People's Republic of China to the Twelfth National People's
Congress (55)
(Adopted at the Fifth Session of the Eleventh National People's Congress on March 14, 2012)
中华人民共和国澳门特别行政区选举第十二届全国人民代表大会代表的办法····(62) (2012年3月14日第十一届全国人民代表大会第五次会议通过)
Measures for Election of Deputies of the Macao Special Administrative
Region of the People's Republic of China to the Twelfth National People's
Congress (63)
(Adopted at the Fifth Session of the Eleventh National People's Congress on March 14, 2012)
全国人民代表大会常务委员会关于批准《中华人民共和国澳门特别行政区
基本法附件一澳门特别行政区行政长官的产生办法修正案》的决定(70)
(2012年6月30日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十七次会议通过)
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on
Approving the Amendment to Annex I to the Basic Law of the Macao
Special Administrative Region of the People's Republic of China
Concerning the Method for the Selection of the Chief Executive of the
Macao Special Administrative Region (71)
(Adopted at the 27th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National
People's Congress on June 30, 2012)
中华人民共和国澳门特别行政区基本法附件二澳门特别行政区立法会的产
生办法修正案 (72)
(2012年6月30日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十七次会议予以备
案 2012年6月30日全国人民代表大会常务委员会公告[十一届]第40号公布)
Amendment to Annex II to the Basic Law of the Macao Special Administrative
Region of the People's Republic of China Concerning the Method for the
Formation of the Legislative Council of the Macao Special Administrative
Region (73)
(Filed for record at the 27th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National
People's Congress on June 30, 2012, and promulgated by Announcement No. 40 of the
Standing Committee of the National People's Congress (Eleventh National People's
Congress) on June 30, 2012)

其 他 Miscellaneous

全国人民代表大会常务委员会关于修改《中华人民共和国国家赔偿法》的决定···(74) (2012年10月26日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十九次会议通

过 2012年10月26日中华人民共和国主席令第68号公布)
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on
Revising the State Compensation Law of the People's Republic of China (75)
(Adopted at the 29th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National
People's Congress on October 26, 2012, and promulgated by Order No. 68 of the President
of the People's Republic of China on October 26, 2012)
中华人民共和国国家赔偿法
(1994年5月12日第八届全国人民代表大会常务委员会第七次会议通过 根据2010
年 4 月 29 日第十一届全国人民代表大会常务委员会第十四次会议《关于修改〈中
华人民共和国国家赔偿法〉的决定》第一次修正 根据 2012 年 10 月 26 日第十一
届全国人民代表大会常务委员会第二十九次会议《关于修改〈中华人民共和国国家
赔偿法〉的决定》第二次修正)
State Compensation Law of the People's Republic of China
(Adopted at the 7th Meeting of the Standing Committee of the Eighth National People's
Congress on May 12, 1994; amended for the first time in accordance with the Decision on Revising the State Compensation Law of the People's Republic of China made by the
Standing Committee of the Eleventh National People's Congress at its 14th Meeting on
April 29, 2010; amended for the second time in accordance with the Decision on Revising the
State Compensation Law of the People's Republic of China made by the Standing Committee
of the Eleventh National People's Congress at its 29th Meeting on October 26, 2012)
I is a Today through the area for referenced and and beneath the authorized
二、民法商法
П С: 11 1 С : 1 Т
II . Civil and Commercial Law
商法
Commercial Law
中华人民共和国证券投资基金法(98)
(2003年10月28日第十届全国人民代表大会常务委员会第五次会议通过 2012年
12月28日第十一届全国人民代表大会常务委员会第三十次会议修订通过 2012年
12月28日中华人民共和国主席令第71号公布)
Law of the People's Republic of China on Securities Investment Funds (99)
(Adopted at the 5th Meeting of the Standing Committee of the Tenth National People's
Congress on October 28, 2003, revised at the 30th Meeting of the Standing Committee
of the Eleventh National People's Congress on December 28, 2012, and promulgated by
Order No. 71 of the President of the People's Republic of China on December 28, 2012)
国务院关于修改《机动车交通事故责任强制保险条例》的决定(164)
(2012年3月30日中华人民共和国国务院令第618号公布)
Decision of the State Council on Amending the Regulations on Compulsory
Traffic Accident Liability Insurance for Motor Vehicles (165)

(Promulgated by Decree No. 618 of the State Council of the People's Republic of China	
on March 30, 2012)	100)
机动车交通事故责任强制保险条例	
(2006年3月21日中华人民共和国国务院令第462号公布根据2012年3月30日	
《国务院关于修改〈机动车交通事故责任强制保险条例〉的决定》修订)	
Regulations on Compulsory Traffic Accident Liability Insurance for Motor	167)
Vehicles (167)
(Promulgated by Decree No. 462 of the State Council of the People's Republic of China	
on March 21, 2006, and revised in accordance with the Decision of the State Council on	
Amending the Regulations on Compulsory Traffic Accident Liability Insurance for Motor	
Vehicles on March 30, 2012	104)
(2012年9月12日国务院第216次常务会议通过 2012年10月24日中华人民共和国国务院令第627号公布)	184)
Decision of the State Council on Amending the Regulations on	
Administration of Futures Trading (185)
(Adopted at the 216th Executive Meeting of the State Council on September 12, 2012, and	105 /
promulgated by Decree No. 627 of the State Council of the People's Republic of China on	
October 24, 2012)	
期货交易管理条例	192)
(2007年3月6日中华人民共和国国务院令第489号公布 根据2012年10月24日	
《国务院关于修改〈期货交易管理条例〉的决定》修订)	
Regulations on Administration of Futures Trading (193)
(Promulgated by Decree No. 489 of the State Council of the People's Republic of China	
on March 6, 2007, and revised in accordance with the Decision of the State Council on	
Amending the Regulations on Administration of Futures Trading on October 24, 2012)	
农业保险条例	240)
(2012年10月24日国务院第222次常务会议通过 2012年11月12日中华人民共	
和国国务院令第629号公布)	
Regulations on Agricultural Insurance (241)
(Adopted at the 222nd Executive Meeting of the State Council on October 24, 2012, and	
promulgated by Decree No. 629 of the State Council of the People's Republic of China on	
November 12, 2012)	1
国务院关于修改《机动车交通事故责任强制保险条例》的决定(254)
(2012年12月17日中华人民共和国国务院令第630号公布)	
Decision of the State Council on Amending the Regulations on Compulsory	
Traffic Accident Liability Insurance for Motor Vehicles	255)
(Promulgated by Decree No. 630 of the State Council of the People's Republic of China	
on December 17, 2012)	
机动车交通事故责任强制保险条例	256)
(2006年3月21日中华人民共和国国务院令第462号公布 根据2012年3月30日	
《国务院关于修改〈机动车交通事故责任强制保险条例〉的决定》第一次修订 根	

据 2012 年 12 月 17 日《国务院关于修改〈机动车交通事故责任强制保险条例〉的决定》第二次修订)

Regulations on Compulsory Traffic Accident Liability Insurance for Motor

(Promulgated by Decree No. 462 of the State Council of the People's Republic of China on March 21, 2006, revised for the first time in accordance with the Decision of the State Council on Amending the Regulations on Compulsory Traffic Accident Liability Insurance for Motor Vehicles on March 30, 2012, and revised for the second time in accordance with the Decision of the State Council on Amending the Regulations on Compulsory Traffic Accident Liability Insurance for Motor Vehicles on December 17, 2012)

三、行政法

III . Administrative Law

总 类 General

全国人民代表大会常务委员会关于授权国务院在广东省暂时调整部分法律	
规定的行政审批的决定)
(2012年12月28日第十一届全国人民代表大会常务委员会第三十次会议通过)	
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress	
on Authorizing the State Council to Make Temporary Adjustment in	
Guangdong Province to Certain Administrative Examinations and	
Approvals Prescribed in Some Laws (275)
(Adopted at the 30th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National	
People's Congress on December 28, 2012)	
机关事务管理条例)
(2012年6月13日国务院第208次常务会议通过 2012年6月28日中华人民共和	
国国务院令第621号公布)	
Regulations on Administration of Government Offices (289)
(Adopted at the 208th Executive Meeting of the State Council on June 13, 2012, and	
promulgated by Decree No. 621 of the State Council of the People's Republic of China on	
June 28, 2012)	
国务院关于修改和废止部分行政法规的决定)
(2012年11月9日中华人民共和国国务院令第628号公布)	
Decision of the State Council on Amending and Annulling Certain	
Administrative Regulations (303))
(Promulgated by Decree No. 628 of the State Council of the People's Republic of China	
on November 9, 2012.)	

公 安 Public Security

中华人民共和国出境人境管理法(306)
(2012年6月30日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十七次会议通
过 2012年6月30日中华人民共和国主席令第57号公布)
Exit and Entry Administration Law of the People's Republic of China (307)
(Adopted at the 27th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National
People's Congress on June 30, 2012, and promulgated by Order No. 57 of the President of
the People's Republic of China on June 30, 2012)
全国人民代表大会常务委员会关于修改《中华人民共和国治安管理处罚法》
的决定
(2012年10月26日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十九次会议通
过 2012年10月26日中华人民共和国主席令第67号公布)
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress
on Revising the Law of the People's Republic of China on Penalties for
Administration of Public Security (345)
(Adopted at the 29th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National
People's Congress on October 26, 2012, and promulgated by Order No. 67 of the President
of the People's Republic of China on October 26, 2012)
中华人民共和国治安管理处罚法
(2005年8月28日第十届全国人民代表大会常务委员会第十七次会议通过 根据
2012年10月26日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十九次会议《关于修
改〈中华人民共和国治安管理处罚法〉的决定》修正)
Law of the People's Republic of China on Penalties for Administration of
Public Security (347)
(Adopted at the 17th Meeting of the Standing Committee of the Tenth National People's
Congress on August 28, 2005, and amended in accordance with the Decision on Revising
the Law of the People's Republic of China on Penalties for Administration of Public
Security made by the Standing Committee of the Eleventh National People's Congress at
its 29th Meeting on October 26, 2012)
全国人民代表大会常务委员会关于修改《中华人民共和国人民警察法》的决定(394)
(2012年10月26日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十九次会议通
过 2012年10月26日中华人民共和国主席令第69号公布)
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on
Revising the People's Police Law of the People's Republic of China
(Adopted at the 29th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National
People's Congress on October 26, 2012, and promulgated by Order No. 69 of the President
of the People's Republic of China on October 26, 2012)
中华人民共和国人民警察法 (396)
(1995年2月28日第八届全国人民代表大会常务委员会第十二次会议通过 根据
2012年10月26日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十九次会议《关于修
改〈中华人民共和国人民警察法〉的决定》修正)

People's Police Law of the People's Republic of China (397)
(Adopted at the 12th Meeting of the Standing Committee of the Eighth National People's	
Congress on February 28, 1995, and amended in accordance with the Decision on Revising the	
People's Police Law of the People's Republic of China made by the Standing Committee of the	
Eleventh National People's Congress at its 29th Meeting on October 26, 2012)	
拘留所条例(414)
(2012年2月15日国务院第192次常务会议通过 2012年2月23日中华人民共和 国国务院令第614号公布)	
Regulations on Detention Centers (415)
(Adopted at the 192nd Executive Meeting of the State Council on February 15, 2012, and	
promulgated by Decree No. 614 of the State Council of the People's Republic of China on	
February 23, 2012)	
交通安全	
Traffic Safety	
Traine Salety	
校车安全管理条例	424)
(2012年3月28日国务院第197次常务会议通过 2012年4月5日中华人民共和 国国务院令第617号公布)	
Regulations on Administration of School Bus Safety (425)
(Adopted at the 197th Executive Meeting of the State Council on March 28, 2012, and promulgated by Decree No. 617 of the State Council of the People's Republic of China on	
April 5, 2012)	
The state of the s	
司法行政	
Judicial Administration	
全国人民代表大会常务委员会关于修改《中华人民共和国监狱法》的决定(2012年10月26日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十九次会议通过 2012年10月26日中华人民共和国主席令第63号公布)	448)
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on	
Revising the Prison Law of the People's Republic of China	449)
(Adopted at the 29th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National	1
People's Congress on October 26, 2012, and promulgated by Order No. 63 of the President	1
of the People's Republic of China on October 26, 2012)	- /
中华人民共和国监狱法	452)
(1994年12月29日第八届全国人民代表大会常务委员会第十一次会议通过 根据	132)
2012年10月26日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十九次会议《关于修	1
改〈中华人民共和国监狱法〉的决定》修正)	
Prison Law of the People's Republic of China (453)
(Adopted at the 11th Meeting of the Standing Committee of the Eighth National People's	TJJ)
Congress on December 29, 1994, and amended in accordance with the Decision on	
Revising the Prison Law of the People's Republic of China made by the Standing	
one and a second and a second of china made of the branching	

Committee of the Eleventh National People's Congress on its 29th Meeting on October 26,	
2012)	1
全国人民代表大会常务委员会关于修改《中华人民共和国律师法》的决定(476) (2012年10月26日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十九次会议通)
过 2012年10月26日中华人民共和国主席令第64号公布)	
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on	`
Revising the Law of the People's Republic of China on Lawyers	,
中华人民共和国律师法 (480))
(1996年5月15日第八届全国人民代表大会常务委员会第十九次会议通过 根据	
2001年12月29日第九届全国人民代表大会常务委员会第二十五次会议《关于修改	
〈中华人民共和国律师法〉的决定》第一次修正 2007年10月28日第十届全国人	
民代表大会常务委员会第三十次会议修订 根据 2012 年 10 月 26 日第十一届全国 人民代表大会常务委员会第二十九次会议《关于修改〈中华人民共和国律师法〉的 决定》第二次修正)	
Law of the People's Republic of China on Lawyers)
(Adopted at the 19th Meeting of the Standing Committee of the Eighth National People's)
Congress on May 15, 1996; amended for the first time in accordance with the Decision on Amending the Law of the People's Republic of China on Lawyers made by the Standing Committee of the Ninth National People's Congress at its 25th Meeting on December 29, 2001; revised at the 30th Meeting of the Standing Committee of the Tenth National People's Congress on October 28, 2007; amended for the second time in accordance with the Decision on Amending the Law of the People's Republic of China on Lawyers made by the Standing Committee of the Eleventh National People's Congress at its 29th Meeting	
on October 26, 2012)	
教育	
Education	
教育督导条例)
(2012年8月29日国务院第215次常务会议通过 2012年9月9日中华人民共和 国国务院令第624号公布)	,
Regulations on Education Inspection (507)
(Adopted at the 215th Executive Meeting of the State Council on August 29, 2012, and promulgated by Decree No. 624 of the State Council of the People's Republic of China on September 9, 2012)	
the state of the s	
卫生、计划生育	
Health and Family Planning	
中华人民共和国精神卫生法)

(2012年10月26日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十九次会议通
过 2012年10月26日中华人民共和国主席令第62号公布)
Mental Health Law of the People's Republic of China (519)
(Adopted at the 29th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National
People's Congress on October 26, 2012, and promulgated by Order No. 62 of the President
of the People's Republic of China on October 26, 2012)
气象
Meteorological Service
气象设施和气象探测环境保护条例
(2012年8月22日国务院第214次常务会议通过 2012年8月29日中华人民共和
国国务院令第 623 号公布)
Regulations on Protection of Meteorological Facilities and Environs for
Meteorological Observation (553)
(Adopted at the 214th Executive Meeting of the State Council on August 22, 2012, and
promulgated by Decree No. 623 of the State Council of the People's Republic of China on
August 29, 2012)
四、经济法
四、经济法
四、经济法 IV . Economic Law
IV . Economic Law
IV . Economic Law 总 类 General
IV . Economic Law 总 类 General 全国人民代表大会常务委员会关于修改《中华人民共和国清洁生产促进法》
IV . Economic Law 总 类 General 全国人民代表大会常务委员会关于修改《中华人民共和国清洁生产促进法》的决定
IV . Economic Law 总 类 General 全国人民代表大会常务委员会关于修改《中华人民共和国清洁生产促进法》的决定 (566) (2012年2月29日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十五次会议通
W. Economic Law 总 类 General 全国人民代表大会常务委员会关于修改《中华人民共和国清洁生产促进法》的决定 (2012年2月29日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十五次会议通过 2012年2月29日中华人民共和国主席令第54号公布)
IV . Economic Law 总 类 General 全国人民代表大会常务委员会关于修改《中华人民共和国清洁生产促进法》的决定 (2012年2月29日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十五次会议通过 2012年2月29日中华人民共和国主席令第54号公布) Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on
W. Economic Law 总 类 General 全国人民代表大会常务委员会关于修改《中华人民共和国清洁生产促进法》的决定 (2012年2月29日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十五次会议通过 2012年2月29日中华人民共和国主席令第54号公布) Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on Revising the Law of the People's Republic of China on Promotion of
IV. Economic Law 总 类 General 全国人民代表大会常务委员会关于修改《中华人民共和国清洁生产促进法》 的决定 (566) (2012年2月29日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十五次会议通过 2012年2月29日中华人民共和国主席令第54号公布) Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on Revising the Law of the People's Republic of China on Promotion of Cleaner Production (567)
IV. Economic Law 总 类 General 全国人民代表大会常务委员会关于修改《中华人民共和国清洁生产促进法》的决定 (566) (2012年2月29日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十五次会议通过 2012年2月29日中华人民共和国主席令第54号公布) Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on Revising the Law of the People's Republic of China on Promotion of Cleaner Production (567) (Adopted at the 25th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National
W. Economic Law 总 类 General 全国人民代表大会常务委员会关于修改《中华人民共和国清洁生产促进法》的决定 (566) (2012年2月29日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十五次会议通过 2012年2月29日中华人民共和国主席令第54号公布) Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on Revising the Law of the People's Republic of China on Promotion of Cleaner Production (567) (Adopted at the 25th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National People's Congress on February 29, 2012, and promulgated by Order No. 54 of the
D. Economic Law 总 类 General 全国人民代表大会常务委员会关于修改《中华人民共和国清洁生产促进法》的决定 (566) (2012年2月29日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十五次会议通过 2012年2月29日中华人民共和国主席令第54号公布) Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on Revising the Law of the People's Republic of China on Promotion of Cleaner Production (Adopted at the 25th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National People's Congress on February 29, 2012, and promulgated by Order No. 54 of the President of the People's Republic of China on February 29, 2012)
IV. Economic Law 总 类 General 全国人民代表大会常务委员会关于修改《中华人民共和国清洁生产促进法》的决定 (566) (2012年2月29日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十五次会议通过 2012年2月29日中华人民共和国主席令第54号公布) Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on Revising the Law of the People's Republic of China on Promotion of Cleaner Production (567) (Adopted at the 25th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National People's Congress on February 29, 2012, and promulgated by Order No. 54 of the President of the People's Republic of China on February 29, 2012) 中华人民共和国清洁生产促进法 (578)
IV. Economic Law 总 类 General 全国人民代表大会常务委员会关于修改《中华人民共和国清洁生产促进法》的决定 (566) (2012年2月29日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十五次会议通过 2012年2月29日中华人民共和国主席令第54号公布) Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on Revising the Law of the People's Republic of China on Promotion of Cleaner Production (567) (Adopted at the 25th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National People's Congress on February 29, 2012, and promulgated by Order No. 54 of the President of the People's Republic of China on February 29, 2012) 中华人民共和国清洁生产促进法 (578)
IV. Economic Law 总 类 General 全国人民代表大会常务委员会关于修改《中华人民共和国清洁生产促进法》的决定 (566) (2012年2月29日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十五次会议通过 2012年2月29日中华人民共和国主席令第54号公布) Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on Revising the Law of the People's Republic of China on Promotion of Cleaner Production (567) (Adopted at the 25th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National People's Congress on February 29, 2012, and promulgated by Order No. 54 of the President of the People's Republic of China on February 29, 2012) 中华人民共和国清洁生产促进法 (578)
W. Economic Law 总 类 General 全国人民代表大会常务委员会关于修改《中华人民共和国清洁生产促进法》的决定 (566) (2012年2月29日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十五次会议通过 2012年2月29日中华人民共和国主席令第54号公布) Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on Revising the Law of the People's Republic of China on Promotion of Cleaner Production (567) (Adopted at the 25th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National People's Congress on February 29, 2012, and promulgated by Order No. 54 of the President of the People's Republic of China on February 29, 2012) 中华人民共和国清洁生产促进法 (578) (2002年6月29日第九届全国人民代表大会常务委员会第二十八次会议通过 根据 2012年2月29日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十五次会议《关于修

(Adopted at the 28th Meeting of the Standing Committee of the Ninth National People's Congress on June 29, 2002, and revised in accordance with the Decision on Revising the Law of the People's Republic of China on Promotion of Cleaner Production made by the Standing Committee of the Eleventh National People's Congress at its 25th Meeting on February 29, 2012)

国土资源 Land and Resources

(2012 年 2 月 15 日国务院第 192 次常务会议通过 2012 年 3 月 1 日中华人民共和
国国务院令第615号公布)
Regulations on Administration of Ocean Observation and Forecast (597) (Adopted at the 192nd Executive Meeting of the State Council on February 15, 2012, and
promulgated by Decree No. 615 of the State Council of the People's Republic of China on
March 1, 2012)
交 通
Transport
国内水路运输管理条例(616)
(2012年9月26日国务院第218次常务会议通过 2012年10月13日中华人民共和国国务院令第625号公布)
Regulations on Administration of Domestic Water Transport (617)
(Adopted at the 218th Executive Meeting of the State Council on September 26, 2012, and
promulgated by Decree No. 625 of the State Council of the People's Republic of China on October 13, 2012)
邮电信息
Post, Telecommunications and Information Industry
全国人民代表大会常务委员会关于修改《中华人民共和国邮政法》的决定(636) (2012年10月26日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十九次会议通 过 2012年10月26日中华人民共和国主席令第70号公布)
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on
Revising the Postal Law of the People's Republic of China (637)
(Adopted at the 29th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National
People's Congress on October 26, 2012, and promulgated by Order No. 70 of the President
of the People's Republic of China on October 26, 2012)
中华人民共和国邮政法 (638)
(1986年12月2日第六届全国人民代表大会常务委员会第十八次会议通过 2009
年 4 月 24 日第十一届全国人民代表大会常务委员会第八次会议修订 根据 2012 年
10月26日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十九次会议《关于修改〈中

华人民共和国邮政法〉的决定》修正)	
Postal Law of the People's Republic of China	(630)
(Adopted at the 18th Meeting of the Standing Committee of the Sixth National People's Congress on December 2, 1986, revised at the 8th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National People's Congress on April 24, 2009, and amended in accordance with the Decision on Revising the Postal Law of the People's Republic of China made by the Standing Committee of the Eleventh National People's Congress at its 29th Meeting on October 26, 2012)	
全国人民代表大会常务委员会关于加强网络信息保护的决定	(6/4)
(2012年12月28日第十一届全国人民代表大会常务委员会第三十次会议通过)	
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on	((75)
Strengthening Network Information Protection	(6/5)
(Adopted at the 30th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National People's Congress on December 28, 2012)	
reopie's Congress on December 28, 2012)	
农林牧渔	
Agriculture, Forestry, Husbandry and Fishery	
全国人民代表大会常务委员会关于修改《中华人民共和国农业技术推广法》	
的决定	(678)
(2012年8月31日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十八次会议通	
过 2012年8月31日中华人民共和国主席令第60号公布)	
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on	
Revising the Law of the People's Republic of China on the Popularization	
of Agricultural Technology	(679)
(Adopted at the 28th Meeting of the Standing Committee of the Eleventh National	
People's Congress on August 31, 2012, and promulgated by Order No. 60 of the President	
of the People's Republic of China on August 31, 2012)	1001
中华人民共和国农业技术推广法	(694)
(1993年7月2日第八届全国人民代表大会常务委员会第二次会议通过 根据 2012	
年8月31日第十一届全国人民代表大会常务委员会第二十八次会议《关于修改〈中	
华人民共和国农业技术推广法〉的决定》修正)	
Law of the People's Republic of China on the Popularization of Agricultural	(
Technology	(695)
(Adopted at the 2nd Meeting of the Standing Committee of the Eighth National People's	1
Congress on July 2, 1993, and revised in accordance with the Decision on Revising the	/
Law of the People's Republic of China on the Popularization of Agricultural Technology	1
made by the Standing Committee of the Eleventh National People's Congress at its 28th	
Meeting on August 31, 2012) AELEPELA告及委員会关于被求《中华人民共和国体》的社会	(712)
全国人民代表大会常务委员会关于修改《中华人民共和国农业法》的决定 (2012年12月28日第十一届全国人民代表大会常务委员会第三十次会议通	(712)
过 2012年12月28日中华人民共和国主席令第74号公布)	